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 Και σε όσους σήμερα γιορτάζουν 
Stuttgart 26.10.23 

>καθρεφτάκι-καθρεφτάκι στον τοίχο. Ποιοι είναι οι πιο όμορφοι σε όλο τον κόσμο; 
<οι Έλληνες, οι Έλληνες  είναι οι ομορφότεροι στον κόσμο.  

Ποιο είναι το μήνυμα της στρατιωτικής παρέλασης, κύριε 
Υφυπουργέ; 
 

Όταν με απόφαση της προέδρου της Ελληνικής Δημοκρατίας η Προεδρική Φρουρά συμμετέχει σε μια 
εκδήλωση, η εκδήλωση αυτή γίνεται εθνικό γεγονός. Αφορά όλους τους Έλληνες. Αυτούς εντός και εκτός 
Ελλάδας. Και ο διοργανωτής της εκδήλωσης είναι το ελληνικό κράτος. Δηλαδή, για εμάς στο εξωτερικό, 
εσείς. Γι' αυτό και απευθύνω το παραπάνω ερώτημα σε εσάς. Και σας ενημερώνω ότι δέχομαι κι εγώ αυτό 
το ερώτημα από Έλληνες και από μη Έλληνες. Και η απάντησή μου βρίσκεται σε αυτή την επιστολή.  
 
Η ΕΕΕΕΔ.ΒΒ είναι μέλος του Συμβουλίου Απόδημου Ελληνισμού (ΣΑΕ). Το ΣΑΕ ιδρύθηκε το 1995 με 
σκοπό την εκπροσώπηση του Απόδημου Ελληνισμού σύμφωνα με το άρθρο 108 του Ελληνικού 
Συντάγματος. Υποτίθεται ότι για οικονομικούς λόγους, το ελληνικό κράτος απενεργοποίησε το ΣΑΕ. 
Ωστόσο, δεδομένου ότι το ελληνικό Σύνταγμα προβλέπει την ύπαρξη του ΣΑΕ, η Βουλή των Ελλήνων 
αποφάσισε στις 26.2.21 την αναβίωση του ΣΑΕ. Και έκτοτε το Υφυπουργείο που εκπροσωπείτε εμποδίζει 
την επαναλειτουργία του ΣΑΕ. Έτσι το Υπουργείό σας και εσείς προσωπικά γίνεστε συνένοχοι στην 
αφομοίωση των Ελληνόπουλων από τις τοπικές κοινωνίες στις οποίες ζουν και στην πλήρη αποκοπή 
τους από τον Ελληνισμό. Οργανώνετε στρατιωτικές παρελάσεις και μάλιστα σε καιρό πολέμου για να 
αποδείξετε ότι ο Ελληνισμός "μπορεί" και χωρίς το ΣΑΕ. Ναι, μπορεί να τα καταφέρει χωρίς το ΣΑΕ. Αυτό 
όμως σημαίνει ότι αγνοείτε το άρθρο 108 του ελληνικού Συντάγματος. Σημαίνει ότι το ελληνικό κράτος δεν 
θέλει να ακούγεται η φωνή των Ελλήνων του εξωτερικού στο ελληνικό κοινοβούλιο. 
 
Η EEEΔ.BB είναι μια "μικρή" επιστημονική ένωση όσον αφορά τα μέλη. Όμως η σημερινή τεχνολογία μας 
επιτρέπει να επικοινωνούμε με όλο τον κόσμο. Ως εκ τούτου, η παρούσα επιστολή αποστέλλεται σε 
περίπου 600 παραλήπτες ηλεκτρονικού ταχυδρομείου. Φυσικά, οι περισσότεροι από αυτούς δεν θα τη 
διαβάσουν. Για παράδειγμα, οι προκάτοχοί σας. Αλλά όσοι θα τη διαβάσουν θα μάθουν ότι το ελληνικό 
κράτος δεν σέβεται το ελληνικό Σύνταγμα. Δεν εφαρμόζει το άρθρο 108. Ναι. Αυτό είναι αλήθεια. Λίγοι 
απόδημοι Έλληνες ενδιαφέρονται για το ΣΑΕ. Λίγοι ομογενείς ενδιαφέρονται για τον ελληνικό πολιτισμό 
και τη δημοκρατία. Γι' αυτό έχουμε κάνει τη Φουστανέλα σύμβολο του ελληνικού πολιτισμού. Όλοι οι ξένοι 
μας ζηλεύουν. Και εμείς είμαστε περήφανοι, αλλά δεν ξέρουμε για ποιο λόγο μας ζηλεύουν. Σίγουρα όχι 
για τις στρατιωτικές παρελάσεις. Ο τοπικός γερμανικός τύπος δεν έχει γράψει ούτε μια λέξη για τη μεγάλη 
παρέλαση. 
 
Ένας επιστημονικός σύλλογος, ακόμη και αν αποτελείται από μέλη ηλεκτρονικού ταχυδρομείου, όπως ο 
δικό μας, εκπροσωπεί μόνο την επιστήμη. Βασίζεται στην επιστήμη και προσπαθεί να δώσει 
επιστημονικές απαντήσεις σε τρέχοντα προβλήματα. Ο, κατά τη γνώμη μου, μεγάλος φιλόσοφος Καρλ 
Μαρξ διάβασε τον Πλάτωνα και δημιούργησε μια νέα παγκόσμια θεωρία. Δυστυχώς, εμείς οι Έλληνες δεν 
διαβάζουμε ούτε τον Πλάτωνα ούτε τον Καρλ Μαρξ. Και ο Καρλ Μαρξ είπε επίσης το εξής: Η ιστορία είναι η 
μεγαλύτερη επιστήμη. Και όταν το είπε αυτό, δεν γνώριζε ακόμη την ανάλυση του DNA. Σήμερα, η 
αρχαιογενετική μας διδάσκει ότι, για παράδειγμα, οι πρώτοι Ευρωπαίοι άνθρωποι (Homo Sapiens) έζησαν 
στη Μάνη, ότι οι Παλαιστίνιοι είναι απόγονοι των Φιλισταίων από την Αρκαδία και την Κρήτη και ότι η 
συντριπτική πλειοψηφία των σημερινών Ελλήνων και Τούρκων έχουν τους ίδιους προγόνους. 
Ως γενετιστής, συμφωνώ απόλυτα με τον Καρλ Μαρξ και είμαι βέβαιος ότι η γενετική θα μας βοηθήσει να 
γνωρίσουμε την πραγματική ιστορία της ανθρωπότητας. Η άγνοια της ιστορίας είναι το αιώνιο πρόβλημα.  
 
Πρέπει λοιπόν να μάθουμε την ιστορία μας. 
Αλλά πώς; Σίγουρα όχι με στρατιωτικές παρελάσεις. Αλλά με πολιτισμικές παρελάσεις. Ελπίζω ότι η 
απάντηση θα βρεθεί στην ΗΜΕΡΙΔΑ και εδώ σας επαναλαμβάνω την πρόσκληση μας και το κάλεσμα για  
schwäbische Maultaschen.  
Κ.Κ. 

 



>Spieglein-Spieglein an der Wand, wer sind die Schönsten auf der ganzen Welt? 
<Die Griechen, die Griechen sind die Schönsten der Welt.  
 

Was ist die Botschaft der Militärparade, Herr Vizeminister? 
 
Wenn die Präsidentin der Hellenischen Republik beschließt, dass die Präsidentengarde an einem Ereignis 
teilnimmt, wird dieses Ereignis zu einem nationalen Ereignis. Es betrifft alle Griechen. Die Griechen 
innerhalb und außerhalb Griechenlands. Und der Organisator der Veranstaltung ist der griechische Staat. 
Das heißt, für uns im Ausland, Sie. Deshalb wende ich mich mit der obigen Frage an Sie. Und ich 
informiere Sie, dass ich diese Frage auch von Griechen und Nicht-Griechen erhalte. Und meine Antwort 
steht in diesem Brief.  
 
EEEΔ.BB ist Mitglied des Rates der Auslandsgriechen (SAE). SAE wurde 1995 gegründet, um gemäß 
Artikel 108 der griechischen Verfassung die Auslandgriechen zu vertreten. 
Angeblich aus wirtschaftlichen Gründen hat der griechische Staat SAE deaktiviert. Da aber die griechische 
Verfassung die Existenz des SAE vorsieht, hat das griechische Parlament am 26.2.21 beschlossen, den 
SAE wieder zu beleben. Und seither hat das Staatsministerium, das Sie vertreten, die Wiederbelebung des 
SAE verhindert. So werden Ihr Ministerium und Sie persönlich mitverantwortlich dafür, dass griechische 
Kinder von den lokalen Gesellschaften, in denen sie leben, assimiliert und vom Hellenismus völlig 
abgeschnitten werden. Sie organisieren Militärparaden und sogar in Kriegszeiten, um zu beweisen, dass 
der Hellenismus ohne den SAE auskommen "kann". Ja, er kann ohne den SAE auskommen. Aber das 
bedeutet, dass Sie den Artikel 108 der griechischen Verfassung ignorieren. Es bedeutet, dass der 
griechische Staat nicht will, dass die Stimme der im Ausland lebenden Griechen im griechischen 
Parlament gehört wird. 
 
EEEΔ.BB ist eine "kleine" wissenschaftliche Vereinigung, was die Mitgliederzahl betrifft. Aber die heutige 
Technologie ermöglicht es uns, mit der ganzen Welt zu kommunizieren. Daher wird dieser Brief an etwa 
600 E-Mail-Empfänger verschickt. Natürlich werden die meisten von ihnen ihn nicht lesen. Zum Beispiel 
Ihre Vorgänger. Aber diejenigen, die ihn lesen werden, werden erfahren, dass der griechische Staat die 
griechische Verfassung nicht beachtet. Er wendet Artikel 108 nicht an. Ja. Das ist wahr. Wenige 
Auslandsgriechen kümmern sich um die SAE. Wenige Auswanderer interessieren sich für die griechische 
Kultur und die Demokratie. Deshalb haben wir die Fustanella zu einem Symbol der griechischen Kultur 
gemacht. Alle Ausländer sind neidisch auf uns. Und wir sind stolz, aber wir wissen nicht, worum sie uns 
beneiden. Sicherlich nicht auf die Militärparaden. Die lokale deutsche Presse hat kein einziges Wort über 
die große Parade geschrieben.   
 
Ein wissenschaftlicher Verein, auch wenn er, wie der unsere, aus Email-Mitgliedern besteht, vertritt nur die 
Wissenschaft. Sie stützt sich auf die Wissenschaft und versucht, wissenschaftliche Antworten auf aktuelle 
Probleme zu geben. Der, meiner Meinung nach, große Philosoph Karl Marx hat Platon gelesen und ein 
neues Welttheorie geschaffen. Leider haben wir Griechen weder Platon noch Karl Marx gelesen. Und Karl 
Marx sagte auch dies: Die Geschichte ist die größte Wissenschaft. Und als er das sagte, kannte er die DNA-
Analyse noch nicht. Heute lehrt uns die Archäogenetik, dass z.B. die ersten europäischen Menschen 
(Homo Sapiens) in der Mani lebten, dass die Palästinenser Nachfahren der Philister aus Arkadien und 
Kreta sind und dass die große Mehrheit der heutigen Griechen und Türken dieselben Vorfahren haben. 
Als Genetiker stimme ich Karl Marx voll und ganz zu, und ich bin sicher, dass die Genetik uns helfen wird, 
die wahre Geschichte der Menschheit zu erfahren. Die Unkenntnis der Geschichte ist das ewig aktuelle 
Problem.  
Wir müssen also unsere Geschichte lernen.  
Aber wie? Sicherlich nicht durch Militärparaden. Aber mit kulturellen Paraden. Ich hoffe, dass die Antwort 
in der TAGUNG gefunden wird und wiederhole hier unsere Einladung und den Aufruf zu schwäbischen 
Maultaschen. 
K.K. 
 



Αξιότιμε Υφυπ. Εξωτ. και αρμόδιο για θέματα του Απόδημου Ελληνισμού, κ. Γιώργο Κώτσηρα.  
Αξιότιμη Γενική Πρόξενος, κυρία Μαρία Καχρή, 
Αγαπητά μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου της ΟΕΚ, 
Αγαπητοί φίλοι της ΕΕΕΔ.ΒΒ, Έλληνες και φιλέλληνες επιστήμονες και διανοούμενοι.    
 
Στην πόλη της Στουτγάρδης ζουν περίπου 650 χιλιάδες άνθρωποι. Από 180 (!) χώρες. Το 25% 
των κατοίκων έχει ξένη υπηκοότητα. Το 40% των κατοίκων έχει ξένες ρίζες (μεταναστευτικό 
υπόβαθρο).  Ο αριθμός των Ελλήνων, ή ακριβέστερα των ανθρώπων με ελληνικές ρίζες, είναι 
λίγο κάτω από 20 χιλιάδες. Περισσότεροι από 60 χιλιάδες Έλληνες ζουν στην ευρύτερη περιοχή 
της "Μεγάλης Στουτγάρδης" και περίπου 100 χιλιάδες στο κρατίδιο της Βάδης-Βυρτεμβέργης. 
Σε αυτή την πόλη, κύριε Υφυπουργέ, οργανώσατε, όχι εσείς προσωπικά αλλά οι υπάλληλοί σας 
σε συνεργασία με συμπατριώτες μας, μια παρέλαση στις 21.10.23. Με εκατοντάδες μαθητές και 
μαζί με μέρος της Ελληνικής Προεδρικής Φρουράς. Οι γονείς των μαθητών και πολλοί Έλληνες 
συμμετείχαν σε αυτή τη μεγάλη, όπως την ονόμασαν οι συμπατριώτες μας διοργανωτές, γιορτή 
του Ελληνισμού.  
 
Εγώ ο ίδιος δεν πήγα στην παρέλαση. Ούτε σε αυτή, ούτε στην προηγούμενη.  Παρακολούθησα 
όμως τα διάφορα βίντεο επειδή θέλω να ενημερώνομαι. Χθες, Δευτέρα 23.10., αγόρασα και τις 
δύο μεγάλες εφημερίδες της Στουτγάρδης. Καμία αναφορά για την παρέλαση. Σήμερα, Τρίτη 
24.10., το ίδιο. Καμία αναφορά.  Υπάρχει ένα τόσο μεγάλο γεγονός στην πόλη από πλευράς 
συμμετοχής και το γερμανικό κοινό δεν ενημερώνεται; Το βρίσκω πολύ περίεργο..   
 
Η ΕΕΕΔ.ΒΒ θέλει να οργανώσει μια ΗΜΕΡΙΔΑ. Στόχος είναι τα ενταγμένα και ήδη αφομοιωμένα 
ελληνόπουλα στην τοπική κοινωνία. Πρέπει να βρούμε έναν τρόπο να μάθουν την ιστορία και 
τον πολιτισμό μας. Αυτός είναι ο μόνος τρόπος για να γίνουν οι ενσωματωμένοι και 
αφομοιωμένοι Έλληνες όσο το δυνατόν πιο φιλέλληνες. Και όπως σας έγραψα στην πρώτη μου 
επιστολή, ο φιλελληνισμός είναι μια κοσμοθεωρία. Είναι ο διαρκής αγώνας για την προστασία 
της Δημοκρατίας. 
 
 
Η ζωή, γράφει ο φιλόσοφος R.D. Precht, είναι αυτό που έχει ζήσει κανείς.   
 
Γεννήθηκα λίγο μετά το τέλος του Δεύτερου Παγκοσμίου Πολέμου. Αλλά έζησα τα χρόνια του 
εμφυλίου πολέμου. Έτσι ξέρω τι θα πει πόλεμος. Δεν ήμουν ακόμη τεσσάρων ετών όταν σε μια 
στροφή στο δρόμο προς στο σπίτι με σταμάτησαν τέσσερις στρατιώτες. Με σημάδευαν με τα 
τουφέκια τους και φώναζαν " Γύρνα πίσω".   Δεν ξέχασα ποτέ αυτή τη στιγμή. Είναι σαν να την 
έζησα χθες. Τη θυμάμαι και δεν θέλω να την ξαναζήσω. Έμαθα λοιπόν ότι, όσο ζω, πρέπει να 
αγωνίζομαι για την ειρήνη, την ελευθερία, την ευημερία και τη δημοκρατία. Και πάντα 
αγωνιζόμουν μαζί με εκείνους που, κατά τη γνώμη μου, επιδίωκαν τους ίδιους στόχους. Με τη 
Νεολαία Λαμπράκη καταφέραμε να μπούμε στο διοικητικό συμβούλιο της τότε "πολύ δεξιάς" 
ελληνικής κοινότητας της Στουτγάρδης. Στα χρόνια της δικτατορίας, η ελληνική κοινότητα της 
Στουτγάρδης ήταν το κέντρο της αντίστασης. Μετά τη δικτατορία, η επίλυση των σχολικών 
προβλημάτων ήταν στο επίκεντρο του αγώνα μας. Όλες οι πολιτικές οργανώσεις των ελληνικών 
κομμάτων ενσωματώθηκαν στις ελληνικές κοινότητες.  Οι περίπου 150 κοινότητες στη Γερμανία 
είχαν πάνω από 120.000 μέλη. 5.000 στη Στουτγάρδη. Η ένταξη της Ελλάδας στην Ευρωπαϊκή 
Ένωση, το 1981, έλυσε κατά κάποιο τρόπο το πρόβλημα της παραμονής μας εδώ και 
ταυτόχρονα μας έδωσε, από το 1992,  το δικαίωμα ψήφου στις τοπικές εκλογές. 
 
Το 1995 ιδρύθηκε το ΣΑΕ. Οι Έλληνες που ζουν στο εξωτερικό σε όλο τον κόσμο απέκτησαν 
"φωνή". Με την ταυτόχρονη εφεύρεση του διαδικτύου, 5-7 εκατομμύρια Έλληνες σε όλο τον 
κόσμο έγιναν συμπολίτες μιας μεγάλης πόλης. Όλα έδειχναν ότι ο απόδημος Ελληνισμός θα 
αποκτούσε μεγάλη πολιτική δύναμη. Θα γινόμασταν ισχυροί και η φωνή μας θα ακουγόταν στο 
ελληνικό κοινοβούλιο.  Όμως είχαμε κάνει τον υπολογισμό χωρίς τον οικοδεσπότη. Οι ελληνικές 
κυβερνήσεις δεν ήθελαν και δεν θέλουν έναν ισχυρό και οργανωμένο απόδημο ελληνισμό. Και 



έτσι διέλυσαν το ΣΑΕ και ως αποτέλεσμα διαλύθηκαν οι ελληνικές πολιτικές κοινότητες. 
Συμπέρασμα: Το ελληνικό κράτος δεν είναι σε θέση να αξιοποιήσει τους απόδημους Έλληνες.  
 
Ποιο είναι το νόημα των στρατιωτικών παρελάσεων με την προεδρική φρουρά σε μια 
πολυπολιτισμική πόλη όπως η Στουτγάρδη; 
Μάλλον αρνητικό. Ποτέ δεν πίστευα ότι η φουστανέλα, την οποία φορούσε ο Εύζωνας πατέρας 
μου, θα γινόταν το σύμβολο του ελληνικού πολιτισμού.  
Αντί να διδάσκουμε στα παιδιά μας ότι, για παράδειγμα, κάποιος Αναξαγόρας τον 5ο αιώνα π.Χ. 
ήταν ο πρώτος που διατύπωσε την άποψη ότι το σύμπαν δημιουργήθηκε από μια "μεγάλη 
έκρηξη" και ο Στέφαν Χόκινγκ το επιβεβαίωσε δυόμισι χιλιάδες χρόνια αργότερα, ή ότι κάποιος 
Αρήσταρχος το 285 π.Χ. ήταν ο πρώτος που τοποθέτησε τον ήλιο στο κέντρο του σύμπαντος 
και ο Κοπέρνικος το επιβεβαίωσε δύο χιλιάδες χρόνια αργότερα, διδάσκουμε στους μαθητές ότι 
η σωστή φουστανέλα έχει 400 δίπλες. Κάτι που η γιαγιά μου δεν το ήξερε.   
Η γιαγιά μου γεννήθηκε το 1864. Ο πατέρας της, ο προπάππους μου, πήρε μέρος στην 
επανάσταση του 1821.  Θυμάμαι ότι έραβε τη φουστανέλα του πατέρα μου και των μαθητών 
του δημοτικού σχολείου του χωριού μας. Δεν θυμάμαι όμως αν μετρούσε τις δίπλες της 
φούστας. Ίσως η γιαγιά μου να μην γνώριζε την σημασία τους. Αλλά και αν το ήξερε θα έκανε 
367 και όχι 400 δίπλες. Γιατί από τις 29 Μαΐου 1453 έως τις 17 Μαρτίου 1821 έχουμε 367 
χρόνια. Και μήπως από τα 367 έπρεπε  η γιαγιά μου να αφαιρέσει τα 27 χρόνια που το χωριό 
μου έζησε υπό βενετική κατοχή ως San Pietro Di Zacugna;  
 
Αυτό στο οποίο θέλω να καταλήξω είναι το εξής.  
 
Αν εμείς οι Έλληνες θέλουμε να ξαναπαίξουμε σοβαρό ρόλο σε αυτόν τον κόσμο, πρέπει να 
μάθουμε την ιστορία μας. Αυτή ήταν η συμβουλή που μας έδωσε ο Bundestagspräsident 
Wolfgang Schäuble από την αίθουσα της ολομέλειας της γερμανικής Bundestag. Και ο πολιτικά 
εκ διαμέτρου αντίθετος, ο φιλόσοφος Καρλ Μαρξ, είχε πει πολλά χρόνια πριν: Η ιστορία είναι η 
μεγαλύτερη επιστήμη. Και ήξερε τι έλεγε. Γνώριζε πολύ καλά την αρχαία ελληνική ιστορία. Αυτό 
είναι που θέλουμε να συζητήσουμε στη ΗΜΕΡΙΔΑ και θα θέλαμε να είστε μαζί μας. 
 
Βρισκόμαστε στη διαδικασία προετοιμασίας της ημερίδας για την τελευταία εβδομάδα του 
Ιανουαρίου. Ως εκ τούτου, αυτή η επιστολή περιέχει περισσότερα από όσα αρχικά σκόπευα να 
σας γράψω. Κατά κάποιον τρόπο, η επιστολή αυτή είναι επίσης υλικό για την προετοιμασία της 
ΗΜΕΡΙΔΑΣ. Από εσάς ήθελα απλώς να μάθω αν θα συνεχίσετε να οργανώνετε παρελάσεις 
στην Στουτγάρδη. Διότι το σύνθημα που έδωσαν οι συνδιοργανωτές λέει: "Μια φορά παρέλαση, 
μια δεύτερη φορά παρέλαση, πάντα παρέλαση". Αυτό διαφέρει πολύ από το σύνθημα του 
Πολυτεχνείου: "Ψωμί, Παιδεία, Ελευθερία" και μοιάζει πολύ με το σύνθημα "Ψωμί, ελιά και 
Κώτσο βασιλιά". 
Τελικά, θέλουμε να πάμε μπροστά ή πίσω;   
  
Με εκτίμηση 
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